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Készült: a képviselőtestület által 1992.december 21-én meg
tartott közmeghallgatásról.

A közmeghallgatás helye:'!VIüvelődésiHáz

Jelen vannak: Farkas János,Báhidszki Balázs, Kunsági László,
Halenár Károly, Zémann Géza~ Májer Jenőné képviselők,

Márki Ferenc jegyző

a lakosság képviseletében 10 fő

Napirend:
1./ 1993.évi célkitüzések, helyi adóbevétel

elszámolása.
Előadó: Farkas János polgár~mester

Farkas János polgármester üdvözi:lte a megjelenteket. Megállapi.
totta, hogya közmeghallgatáson kevesen jelentek meg, igy a feb.
ruári falugyülésen a most ismertetett témákat újólag a laké.sság
elé terjesztjmc.
Ismertette az önkormányzat 1992.évi mUködését,mjövő évi terve
zett feladatait, a helyi adókból befolyt összegeket, azok fel
használását.
Ennek irásos anyaga mellékelve.

Jelenlévők felvetették a vizmübővités után fellépő nagy viznyo
más okozta problémákat, a fák téli nyesését a villanyvezetékek
és a gyalogjárdák mellett.

Jelenlévő képviselők ez ügyben a szükséges válaszokat megadták,
igéretet tettek a felvetések megoldására.

Felvetődött a község szennyvizcsatorna hálózatának kiépitése
is. E témáról a tavaszi falugyülésen ismételten szólni kell.
Jó volna, de rendkivül drágának mutatkozik.

Más felvetés,kérdés nem merült fel, igy a polgármester a közmeg
hallgatást befejezettnek nyilvánitotta.

lcmf.

Márki Ferenc
jegyző



Tssztelt Jelenlévők !

Önko~lányzati törvény egyik igen lényeges eleme, hogy az ön
kornányzatnak közmeghallgatást kell tartani, ahol a község lakói
elmondhatják gondolataikat, kérdezhetnek megválasztott képvise
lőiktől.

Mivel évente egy alkalommal történik mindez, igy a képviselőtes

tület egyben számot is adhat munkájáról.
Kérdéseik, hozzászólásaik előtt ennek kivánok eleget tenni;
Összefoglalom 1992-ben végzett munkánkat és számot kiváhok adni
a helyi adó bevételekről, azok felhasználásáról.

Milyen célkitüzéseink voltak 1992-ben ?

- vizmühálózat bővitésének befejezése,
- új épitési telkekhez villanyhálózat épitése,
- szolgálati lakásaink gázfütése kiépitése,
- köztisztasági feladatok,község rendj e, tisztasága biztositása,

egy közterülti munkás alkalmazása,
- temető rendje
- út,járda felújitások
- gyógyszertár épitése
- müvelődési ház tetőszerkezet felujitásához való hozzájárulás
Mindezek előtt természetesen elsődleges volt a meglévő intézmény
hálózat jó szinvonalu müködtetésének biztositása.

Hogyan tudtuk célkitüzéseinket megvalósitani ?

Vizmühálózat bővitése

Elsődleges feladatunk volt az elmúlt évben elkezdett bővHési

munkák befejezése. A kivitelező a tervek alapján megépitette a
kajászói vizmürendszert, majd Tordas-Gyúró-Kajászó településekre
megépitette a vizbázist, bővitette a tározó medencék kapacitását.
A bővités határidőre elkészült, átadása rendben megtörtént. Önkor
mányzatunk ez évi kiadása e cél megvalósitására 9.611.000 Ft,
amelynek 50 %-át állami céltámogatásként megkaptunk. Összességébe
a bővités részünkre i~bb mint 14 millió forintba került.
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Villanyhálózat bővités

A termelőszövetkezettől vásárolt és kialakitott épitési telke
ink ért~kesitését ez évre terveztük. Az értékesitésnek viszont
feltétele a közmüvesités kiépitése. Ezért új telkeinknél legfon
tosabb feladat a villanyhálózat megépH,ése volt.
Most, hogya vmzmübővités is kész, tavasszal a Vizhálózatot kell
kiépitenünk.

Szolgálati lakások ~ázfütés~

Tovább folytattuk szolgálati lakásaink gázfütésének kiépitését.
Ebben az évben az emeletes házban lévő két szolgálati lakásunk
fütését kors zeriisitettük. A követ kező évre már csak két lakás
fütését kell megoldani és ezzel minden lakásunk gazfütéses lesz.

Köztisztasági feladatok, község rendje

Az ember azt gondolná, hogy egy ilyen feladattal különösebben
foglalkozni nem kell.
Sajnos azt kell megállapitanunk, hogy ezzel van a legtöbb prob
léma, gond.
Minden évben egyre több és több energitát forditunk e feladat met
oldására, az eredmény mégis sovány.
Sikerült május l-től egy álladó foglalkozásu közteriileti dolgozói
alkl1maDULnk, akinek fő feladata a közterületek rendbentartása
és a temető rendjének biztositása.
Ez évben a legalapvetőbb eszközökkel szereltük fel emberiinket.
Jövőre kistraktort kivánunk rész8i'e vásárolni, ezzel 8, munka hatÉ
konyságát növelni.
Mindez természetesen nem fogja javitani az emberek szemetelési
szokásait. Jó volna már egyszer, ha mindenki nagyobb figyelmet
f&rditana környezetére, amely tágabb körben a község.

Temető rendje
Azzal,hogy az utal, a szemétlerakóhelyek gondozását rendszeresen
végzik, máris jelentős változásról adhatunk számot. A jelenleg
folyó munkák pedig a temető nagyobbfokú rendezettségét biztosit
ják.
A rend ienntartásához kérjük mindenki hozzájárulását.
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Út,járda felújitások

pénzügyi lehetőségeink nem biztositották, hogy nagyobb fejlesztét
hajtsunk végre, igy csupán az utak kátyuzásával tudtunk foglalko:
ni.
E mellett az iskola előtt bedőlt árok felujitását kellett elvége;
nünk.
Útjaink állapota egyre romlik, a jövőben erre kell nagyobb gondoi
forditanunk.

Gyógyszertár épitése

i'ilind ismeretes, új gyógyszertár épitését szorgalmaz zuk a község
központjában lévő telken. Ez azonban egy üzlet sor egyik helyi
sége lenne, önmagában nem megépithető.

Sajnos komoly vállalkozó még nem akadt, aki a falu központjában
:Jl;élépitené az üzleteket, igy mi sem foghattunk bele a gyógyszert,
épitésébe.
Örömmel !{ell elmondani azonban, hogy az orvosi rendelő mellett
müködő gyógyszertár rendszeresen és jól látja el feladatát.

Művelődési ház

Az ÁFÉSZ tulajdonát képező épület utolsá nagy felújitása 1978
ban volt. Az elmúlt időszakban az általunk használt éDület~ész

belső állagát fejlesztettük, javitottuk, de már mi is négy éve
meszeltünk utoljára.
A legnagyobb probléma a tetőszerkezet, amelyre olyan megállapodás
született, hogy az ÁFÉSZ teljesen átéppitetti, ehhez mi félmillié
forinttal járulunk hozzá.
Sajnos mindez elmaradt, a ház beázik,állaga egyre romlik. A fela
dat elmaradásának okát nem ismerjük. Ebben az ÁFÉSZ nem volt

partnerünk.
A munka további elhalasztása községünk egyik jellegzetes épületé
nek helyrehozhatatlan károsodásához vezethet. Kérünk mindenkit,
hogy az ÁFÉSZ közgyüléseink az illetékesek részére vessék fel e
problémát.
A munka mielőbbi beütemezése szükséges és ezen nekünk is munkál
kodni kell.

Ezek voltak főbb célk1tüzéseink végrehajtásállIak értékelése.
Mindezek mellett törekedtünk arra, hogy bevételeinkkel a telenü-
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lés müködőképességét megőrizzük. Gazdálkodásunk eredményes volt,
bár részletes adatok m~g nem állnak rendelkezésre, de főbb fe
ladataink megvalósitása mellett atartalékokhoz nem kellett hoz
zányúlni, sőt annak összegét valószinü növeIni is tudjuk.
Ez azonban szükséges is, mivel az alkövetkező év pénzügyi szem
pontból is, igen nehéznek igérkezik.

Önkormányzatunk már foglalkozott a jövő évvel, és megállapitotta
hogy szülös anyagi helyzetünkben túl sok feladatot megoldani nem
tudunk.
Mégis összeállitott egy célkitüzési sort, amelynek megvalósitásá'
szeretnénk megoldani 1993-ban.

Ezek:
- 'vóvzhálózat bővitése / uj telkeknél/
- Rákóczi út kiépitése,
- szolgálati lakások gázfütése,
- épitési telkek kialakitása,
- faluközpont rendezése,
-köztisztasági feladatok,gépbeszerzés
- müvelődési ház tetőszerkezet felújitása,belső felújitás
- erdőmajori iskola tetőszerkezet felújitása,
- volt egyházi ingatlanok tulajdonjogának rendezése
- önkormányzati intézményeknél dolgozók étkezi hozzájárulása
- közalkalmazotti és köztiszt~iselői törvényből fakadó /bér ki-

vételével/ kötelezettség biztositaa.

Helyi adókr61

Ez év január l-vel helyi adók kivetésére került sor.
Magánszemélyek kommunális adója: kivetés Ft bevétel Ft

190.465,- 188.423,-
Vállalkozók kommunális adója: 82.000,- 82.349,-
Magánszemélyek éoitmény adója: 278.434 278.514,-
Vállalkozók épitményadója: 105.600,- 105.675,-
IpaTÜzési adó 224.000,- 221.770,-

Napi iprüzési adók 14.800,-
összesen: 911.815,-

Gépjármüadó bevétel: 211.112,- Ft
A helyi adóbevételünket a vizmühálózat bővitésére forditottwco

Tordas,1992.december 17.


